
 
BRM.0012.6.7.2023 
 

Protokół nr 51/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 25 lipca 2023 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

aleja Ratuszowa 36 
 

Czas  trwania posiedzenia 12.00 – 12.19 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lidia Stolarska             – Przewodnicząca Komisji 

2. Maria Żukowska  – Członek Komisji 

3. Ewa Podogrodzka   – Członek Komisji 

4. Grzegorz Olszewski   – Członek Komisji   
 

Lista obecności członków komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Spraw Społecznych, 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która 

po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach Komisji 

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Komisji nr 50/2023 z dnia 26 czerwca 2023 r.  

4. Informacja dotycząca realizacji zadań wynikających z ustawy o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

6. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 50/2023 z dnia 26 czerwca 2023 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 50/2023 z 26 czerwca 2023 r.? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 4. Informacja dotycząca realizacji zadań wynikających z ustawy o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa – stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Przedstawił materiał. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego materiału? 
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Jak to wygląda w odniesieniu do obecnych przepisów? Słyszymy jak niektórzy mówią, 

że dajemy Ukraińcom, a nie dbamy o naszych mieszkańców.  
 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Mają takie same prawa. 
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Czyli obywatele ukraińscy dostają takie same świadczenia jak nasi obywatele. 
 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Mogą być przyznawane świadczenia pieniężnie lub niepieniężnie na zasadach i w trybie 

ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Specustawa wprowadziła 

nadrzędną kwestię, że stosujemy się do tych zapisów, więc obywatele Ukrainy mogą 

złożyć wniosek o posiłek dla potrzebujących, o zasiłek okresowy, o zasiłek celowy 

i inne. Naszych obywateli może denerwować, że pracują, mieszkają i żyją tak samo jak 

ci, którzy przyjechali. 
 

Grzegorz Olszewski – członek Komisji: 

Oni przyjechali i tak samo pracują. Korzystają z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. To 

działa w dwie strony. Nie można powiedzieć, że nie chcą pracować. 
  

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Tego nikt z nas nie powiedział, że nie chcą pracować, ale w oczach naszych obywateli 

tak to może być postrzegane, że powinni mieć więcej ograniczeń. Tak jak Pani radna 

nadmieniła, że są głosy niezadowolenia, że jak to się dzieje, że mają lepiej niż Polacy. 

Nie mają lepiej niż Polacy tylko po prostu tak działa prawo, na takich samych zasadach. 
 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

Patrząc na dostęp do leczenia osób starszych, którzy oczekują w kolejkach to jak się na 

to patrzy to nie jest to dobre. Ja jestem całkowicie za tym żeby przyjąć uchodźców, ale 

na trochę odrębnych prawach. Bardzo dużo pieniędzy trafiło teraz do szkoły dla 

Ukraińców. Jest to dobre, tylko że my subwencji nie pokrywamy naszym uczniom 

i tego, co powinniśmy zapewnić. Każdy z nas chciałby żyć w wolnym kraju bez 

względu na przynależność, natomiast nie wiem czy najlepsze rozwiązania są na 

zachodzie. Ale mimo wszystko jeśli oni są w tej grupie o statusie uchodźców, 

a uchodźcy mają odrębne prawa z dostępem to jest to przynajmniej dla tych, którzy na 

wiele rzeczy czekają w określonych latach z utrudnionym dostępem. Natomiast ja 

jestem całkowicie za tym żeby im otworzyć drogę, bo nie chciałabym przez miesiąc 

przeżyć tego, co oni przeżyli, natomiast jakieś takie prawo stricte dla nich powinno być 
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stworzone. Boli mnie to, że jest podział i już różnicujemy wyposażenie i myślę, że jest 

to troszeczkę zachwiane. 
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

I właśnie dlaczego zadałam to pytanie, bo kiedy przeżywaliśmy ten ,,bum” uchodźców 

z Ukrainy to wiecie państwo, że były punkty gdzie rozdawano żywność, odzież itd., a 

Ukraińcy żeby coś dostać musieli okazać się swoim paszportem, ale przychodzili 

również Polacy i mówili, że Ukraińcom dają, a im nie. Dlatego właśnie pytam czy są te 

same kryteria. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy Ośrodek Pomocy uczestniczy w kontrolach obiektów wytypowanych przez miasto 

gdzie przebywają Ukraińcy? 
 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

W zespole kontrolnym powołanym przez Prezydenta naszego miasta 9 marca 2023 r., 

choć już od maja zeszłego roku trwały kontrole, ale znów zmieniły się przepisy. 

Pracownicy socjalni zostali powołani do komisji wraz z Panią, która jest pochodzenia 

ukraińskiego i zna język ukraiński stanowi bardzo istotny element, ponieważ tłumaczy. 

Gdzieś tak raz w miesiącu jeżdżą na kontrole i sprawdzają czy ci mieszkańcy mają 

dobre warunki i też czy stać ich na płacenie 70 zł, bo jak ich na to nie stać to wtedy 

miasto za nich płaci albo też płacą tą kwotę powyżej 120 dni gdzie są te procenty 

odpłatności.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy zdarzały się podczas tych kontroli jakieś nieprawidłowości? 
 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Nie słyszałem o żadnych nieprawidłowościach. Pracownicy nic mi nie przekazywali, 

chociaż ja nie jestem kompetentny do przyjmowania sprawozdań. Nigdy pracownice nie 

żaliły się, że coś było nie tak. Wszystko było poukładane, ogarnięte i bardzo podziwiam 

osoby, które zajmowały się tymi placówkami, że potrafiły ogarnąć grupy 30-40 

osobowe i to mieszane grupy z dziećmi.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ja również miałam okazję zobaczyć jak to wygląda, nie była to co prawda kontrola, ale 

wizyta z darami w domu, gdzie całość wynajmują rodziny ukraińskie. Mają bardzo 

dobre warunki. 
 

Marek Niemczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Tak, niektórzy mogą powiedzieć, że mają lepiej niż Polacy gdziekolwiek za granicą. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji.  
 

Nie było. 
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Ad 6. Sprawy bieżące. 
 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się 

22 sierpnia 2023 r. o godzinie 10.30. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 
 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej 

 

/-/Lidia Stolarska 

Protokółowała: 

/-/ Daria Górska 


